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Maria Loikkanen OIKAISUVAATIMUS
maria.loikkanen@gmail.com

Eloisan vammaisneuvostolle 26.09.2024

Oikaisuvaatimus ja esitys oikaisusta koskien Etelä-Savon hyvinvointialue Eloisan 
vammaisneuvoston 29.08.24 kokouksen pöytäkirjamerkintöjä §29 käsittelyn osalta, 
1025/00.01.02.02/2024, pöytäkirja 4/2024

Vaadin pöytäkirjan §29 oikaisua koskien Eloisan vammaisneuvoston 29.08.24 kokouksen 
pöytäkirjamerkintöjä §29 käsittelyn osalta. Esitän ao. pöytäkirjamerkintöjä nostettavaksi uudelleen 
käsittelyyn Eloisan vammaisneuvoston seuraavassa kokouksessa (ennakkotiedon mukaan 
kokouspäivämäärä 29.10.24) jotta toimielin voi ne oikaista itseoikaisuna. 

§29 käsittelyn aikana Enonkosken kokousedustaja Tuula Muhosen varahenkilönä kokouksessa 
paikalla ollut Maria Loikkanen pyysi kahden eri asian osalta merkintää pöytäkirjaan esille 
nostamistaan asioista. Tarkastetussa pöytäkirjassa ei ole merkintöjä kummankaan asian osalta. 

Asia yksi jota pöytäkirjamerkintäpyyntö koskee on Eloisan järjestämisvastuulla olevat 
henkilökyydit ja niiden takautuva laskutus koskien erityisesti vpl-kyytejä ja sitä kuinka vpl-kyytien 
takautuva laskutus on nyt Eloisan taholta hoidettu. Pöytäkirjamerkintää pyydettiin asiasta 
”henkilökyytien takautuvaan laskutukseen tulisi saada henkilökyytien asiakaskuntaa koskien pitkät 
maksuajat eli takautuvasti perittävien maksujen osalta eräpäivät tulisi laittaa usean kuukauden 
päähän siitä kun lasku lähetetään asiakkaalle. Nyt Eloisassa on toimittu toisin, huolimatta siitä että 
asiasta on virallisesti reklamoitu laskutukseen ja huolimatta siitä että asiaa on käsitelty useaan 
otteeseen Eloisan vammaisneuvostossa ja asiasta on annettu riittävästi palautetta, josta on käynyt 
ilmi että Eloisan käytäntö periä vpl-kyytien takautuvia laskuja talven, kevään ja kesän 2024 osalta 
on epäinhimillinen vammaispalvelun asiakkaita kohtaan. Etenkin huomioiden sen, että takautuvia 
laskuja on lähtenyt kaksi kerrallaan viikon välein, ja niihin on laitettu samat eräpäivät.”

Asia kaksi jota pöytäkirjamerkintäpyyntö koskee on Eloisan omavastuutaksojen hinnoittelu. Josta 
on Enonkosken vammaisneuvoston taholta kirjelmöity asianmukaisesti Eloisan vammaisneuvostolle
jo syksyllä 2023, jonka jälkeen on lähetetty asiasta kaksi muistutusta Eloisaan johtuen siitä, että 
Eloisan henkilökyytien omavastuukäytäntö ei ole Korkeimman hallinto-oikeuden 
vuosikirjapäätöksessä 2020 vahvistaman päätöksen mukainen. 
(https://www.finlex.fi/fi/oikeus/kho/vuosikirjat/2020/202000985) Kho:n vuosikirjapäätöksen 
mukaan asiakasmaksulaissa säädetään asiakasmaksuista, myös vpl-kyytien omavastuutaksojen ns 
kattoraja, eli enimmäismäärä jonka vpl-kyydeistä saa omavastuutaksan muodossa periä. 
Asiakasmaksulaissa säädetään, että omavastuutaksaa saa periä korkeintaa paikallisliikenteen taksan 
hinnan mukaisesti. Syksystä 2023 Eloisan alueella omavastuutaksojen hinnoittelu nousi eli koko 
Etelä-Savon alueella on näin ollen peritty liian korkeita omavastuutaksoja vpl-kyydeistä. Tästä 
asiasta pyydettiin merkintää pöytäkirjaan. Pöytäkirjassa ei ole tästä merkintää. 

Kyseisen asian eli omavastuutaksa-asian käsittelyn sekä samalla pykälän §29 käsittelyn lopussa 
nousi esille puheenjohtajan päätösesityksestä poikkeava päätösesitys. Näin ollen päätösesityksestä 
olisi tullut järjestää äänestys, jota ei kuitenkaan järjestetty. 

Pieksämäen kokousedustaja teki pj:n päätösesityksestä poikkeavan muutosesityksen ja esitti että 
omavastuutaksa-asia tulisi viedä aluehallituksen tiedoksi. Maria Loikkanen kannatti esitystä. Koska 
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esitystä kannatettiin, asiasta olisi tullut äänestää. Koko tapahtumaa ei ole mainittu pöytäkirjassa.  

Puuttuvat pöytäkirjamerkinnät tulisi oikaista Eloisan vammaisneuvoston seuraavassa kokouksessa 
itseoikaisuna. 

Lisäksi sen asian selvittäminen käytänteiden osalta mikä on menettelytapa siinä, että §29 
päätösesityksen kohdalla ei äänestetty kuten olisi pitänyt. 
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